

# مجموعة إزدان القابضة شعة سسة عنة تطرية)

## الإعلان عن فتح باب الترشح لعضوية مجلس الإدارة

# مجموعة إزدان القابضة (شركة مساهمة عامة قطرية)

السادة المساهمون الكرام، استنادًا إلى قانون الشركات رقم (11) لسنة 2015 والمعدل بالقانون رقم (8) لسنة 2021 بتعديل بعض أحكامه، ولنظام حوكمة الشركات المدرجة في السوق الرئيسية رقم (5) لسنة 2016 وللنظام الأساسي للمجموعة، فإن مجموعة إزدان القابضة تعلن عن فتح باب الترشح لعضوية مجلس الإدارة عن الأعوام الثلاث (2025-2027) لشغل عدد (7) مقاعد منهم عدد (3) مقاعد للمستقلين، علمًا أن باب الترشح سيكون مفتوحًا اعتبارًا من صباح يوم الأحد الموافق 2025/3/16 وحتى يوم الخميس الموافق 2025/3/20 م في الساعة (1:00) مساءً.

فعلى كل شخص/مساهم توافرت فيه شروط الترشيح ويرغب في الترشح لعضوية مجلس إدارة شركة مجموعة إزدان القابضة للدورة الجديدة (2025-2027) استلام وتعبئة وتقديم طلب الترشيح المتوفر في مقر الشركة الرئيسي الكائن في أبراج ازدان في منطقة الدفنة اعتباراً من الساعة (9:00) صباحاً وحتى (1:00) مساءً، وذلك لتعبئتها وتسليمها للمجموعة قبل نهاية الموعد المحدد الإقفال بالترشح مع احضار كامل الوثائق المطلوبة.

وتجدر الإشارة الى أنه سيتم انتخاب أعضاء مجلس الإدارة الجدد في اجتماع الجمعية العامة العادية عن السنة المالية المنتهية في 12/31/2024م الذي سيتم الإعلان لاحقاً عنه.

### شروط الترشح لعضوية مجلس الإدارة:

- أ- ألا يقل عمره عن واحد وعشرين عاماً، وأن يكون متمتعاً بالأهلية الكاملة.
- 2- ألا يكون قد سبق الحكم عليه بعقوبة جنائية، أو في جريمة مخلة بالشرف أو الأمانة، أو في جريمة من الجرائم المنصوص عليها في المادتين (334)، (335) من قانون الشركات المتجارية رقم 11 لسنة 2015، أو أن يكون قد قضى بإفلاسه، ما لم يكن قد رد إليه اعتباره.
- 3- أن يكون مساهماً، ومالكاً عند انتخابه أو خلال ثلاثين يوماً من تاريخ انتخابه لعدد (100،000) سهم من أسهم الشركة، ويجب إيداعها خلال ستين يوماً من تاريخ بدء العضوية لدى جهة الإيداء مع عدم قابليتها للتداول أو الرهن أو الحجز إلى أن تنتهي مدة العضوية ويصدق على ميزانية آخر سنة مالية قام فيها العضو بأعماله، وأن تخصص لضمان حقوق الشركة والمساهمين والدائنين والغير عن المسؤولية التي تقع على أعضاء المجلس، وإذا لم يقدم العضو الضمان على الوجه المذكور بطلت عضويته، ويعفى العضو المستقل من ذلك الشرط.

## شروط الترشح لعضوية مجلس الإدارة المستقل؛

العضو المستقل: هو عضو مجلس الإدارة الذي يتمتع بالاستقلالية التامة، ومما ينافي الاستقلالية على سبيل المثال لا الحصر، أما من الآتي:

- ا أن يكون مالكا (1%) على الأقل من أسهم الشركة أو أي شركة من مجموعتها. 1
- 2- أن يكون ممثلا لشخص اعتباري يملك (5%) على الأقل من أسهم الشركة أو أي شركة من مجموعتها.
- 3- أن يكون بالإدارة التنفيذية العليا للشركة أو أي شركة من مجموعتها خلال السنة السابقة على انتخابات المجلس.
- 4- أن تكون له صلة قرابة من الدرجة الأولى مع أي من أعضاء المجلس أو الإدارة التنفيذية العليا بالشركة، أو أي شركة من مجموعتها.
  - 5- أن يكون عضو مجلس إدارة في أي شركة ضمن مجموعة الشركة المرشح لعضوية مجلس إدارتها.
- 6- أن يكون موظفا خلال السنتين السابقتين على انتخابات المجلس لدى أي من الأطراف المرتبطة بالشركة أو بأي شركة من مجموعتها كالمحاسبين القانونيين، وكبار الموردين، أو أن يكون مالكا لحصص سيطرة لدى أي من تلك الأطراف خلال السنتين السابقتين على انتخابات المجلس.
  - 7- أن تكون له تعاملات مباشرة أو غير مباشرة مع الشركة أو أي شركة من مجموعتها خلال السنتين السابقتين على انتخابات المجلس.

## المستندات المطلوبة للترشيح:

## أولاً: الشخص الطبيعي (المرشحون الأفراد):

- 1- طلب الترشح، بعد تعبئة النماذج والتوقيع على الإقرارات والتعهدات.
- 2- إثبات شخصية المرشح (البطاقة الشخصية بالنسبة للقطري، جواز السفر بالنسبة لغير القطري).
- 3- شهادة حسن سيرة وسلوك سارية المفعول عند تقديمها وفقاً لمتطلبات النظام أو إقرار المرشح بتقديمها فور إعلان فوزه.
- 4- شهادة حديثة بملكية أسهم ضمان العضوية بالنسبة للمرشحين غير المستقلين، أو إقرار المرشح بإيداعها لدى
- جهة الإيداع في الموعد المحدد لذلك قانوناً.
- 5- إقرار المرشح بعدم الجمع بين المناصب وفقا لمتطلبات المادة رقم (7) من نظام حوكمة الشركات المدرجة في السوق الرئيسية والثانية.
  - 6- سيرة ذاتية تفصيلية وحديثة للمرشح.

## ثانيًا: الشخص المعنوي:

يتم إرفاق جميع المستندات السابقة الخاصة بالمرشحين الأفراد بالإضافة إلى المستندات التالية:

- 1- طلب الترشح، بعد تعبئة النماذج والتوقيع على الإقرارات والتعهدات.
  - 2- صورة من السجل التجاري ساري المضعول أو ما يعادله.
    - 3- بطاقة قيد المنشأة.
- 4- شهادة حديثة بملكية أسهم ضمان العضوية بالنسبة للمرشحين غير المستقلين، أو إقرار المرشح بإيداعها لدى
   جهة الإيداع في الموعد المحدد لذلك قانوناً.
- 5- إقرار المرشح بعدم الجمع بين المناصب وفقا لمتطلبات المادة رقم (7) من نظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية والثانية.

لمزيد من المعلومات أو الاستفسار، يرجى الاتصال على الأرقام التالية: 44334272 - 44334273



## **EZDAN HOLDING GROUP** a.s.c.

www.ezdanholding.qa

# Announcement of the Opening of Nominations for Membership of the Board of Directors of Ezdan Holding Group (Qatari Public Shareholding Company)

#### Respected Shareholders,

In accordance with the provisions of Companies Law No. (11) of 2015, as amended by Law No. (8) of 2021, the Corporate Governance Code for Companies Listed on the Main Market No. (5) of 2016, and the Articles of Association of Ezdan Holding Group, the Group hereby announces the opening of the nomination period for membership of the Board of Directors for the three-year term (2025-2027). A total of seven (7) seats are available, including three (3) seats designated for independent members. The nomination period shall commence on Sunday, 16 March 2025, and will remain open until Thursday, 20 March 2025, at 1:00 PM.

Any individual or shareholder meeting the eligibility criteria and wishing to nominate themselves for membership of the Board of Directors for the upcoming term (2025-2027) must collect, complete, and submit the nomination application, which is available at the company's headquarters located at Ezdan Towers, Dafna, between 9:00 AM and 1:00 PM. The completed application, along with all required supporting documents, must be submitted to the Group before the deadline.

It should be noted that the election of the new Board members will take place during the Ordinary General Assembly Meeting for the financial year ending on 31 December 2024, the date of which will be announced in due course.

#### **Eligibility Criteria for Board Membership**

- 1. The candidate must be at least twenty-one (21) years old and possess full legal capacity.
- 2. The candidate must not have a prior conviction for any criminal offence, including offences related to dishonesty, breach of trust, or any violation specified under Articles (334) and (335) of the Commercial Companies Law No. 11 of 2015.
  - Furthermore, the candidate must not have been declared bankrupt, unless they have since been legally rehabilitated in accordance with applicable laws.
- 3. The candidate must be a shareholder and must own at least 100,000 shares of the company either at the time of election or within thirty (30) days from the date of election. These shares must be deposited with the designated depository within sixty (60) days from the commencement of their membership. These shares shall remain non-transferable, non-mortgageable, and non-seizable until the end of the term of membership and the approval of the financial statements for the last financial year during which the member served. The purpose of this requirement is to guarantee the rights of the company, shareholders, creditors, and third parties concerning the liability of Board members. Failure to comply with this requirement shall result in the annulment of the membership. Independent members are exempt from this requirement.

#### **Eligibility Criteria for Independent Board Membership**

An independent board member is defined as a member who maintains complete independence. Circumstances that compromise independence include, but are not limited to, the following:

- Owning at least 1% of the company's shares or shares in any of its subsidiaries.
- Representing a legal entity that owns at least 5% of the company's shares or shares in any of its subsidiaries.
- Holding a senior executive position within the company or any of its subsidiaries during the year preceding the board elections.
- Having a first-degree relationship with any member of the board or the senior executive management of the company or any of its subsidiaries.
- Serving as a board member in any company within the Group.
- Being employed, during the two years preceding the board elections, by any party related to the company or any of its subsidiaries, including external auditors, major suppliers, or entities in which the candidate has a controlling interest.

Having direct or indirect commercial dealings with the company or any of its subsidiaries within the two years preceding the board elections.

#### **Required Documents for Nomination**

First: Natural Persons (Individual Candidates)

- A nomination application, duly completed and signed, including all required declarations and undertakings.
- 2. Proof of identity, such as a Qatari ID card for Qatari nationals or a passport for non-Qataris.
- A valid Certificate of Good Conduct and Behavior upon submission in accordance with system
  requirements or a declaration by the candidate to submit it immediately upon the announcement of
  their victory.
- 4. A recent certificate of share ownership as a guarantee for board membership for non-independent candidates, or a declaration by the candidate confirming the deposit of the required shares with the designated depository within the legally specified timeframe.
- 5. A declaration of non-duplication of positions, in accordance with Article (7) of the Corporate Governance Code for Companies Listed on the Main and Second Markets.
- 6. An updated and detailed curriculum vitae (CV).

#### Second: Legal Entities (Corporate Candidates)

In addition to the documents required for individual candidates, corporate nominees must also submit:

- A nomination application, duly completed and signed, including all required declarations and undertakings.
- 2. A valid commercial registration certificate or an equivalent document.
- 3. A valid establishment registration card.
- 4. A recent certificate of share ownership as a guarantee for board membership for non-independent candidates, or a declaration by the candidate confirming the deposit of the required shares with the designated depository within the legally specified timeframe.
- 5. A declaration of non-holding of concurrent positions, in accordance with Article (7) of the Corporate Governance Code for Listed Companies and Legal Entities on the Main and Second Markets.

For further inquiries, please contact the following numbers: 44334272 – 44334273